
 číslo 1 ročník 9  BŘEZEN 2023 vychází čtvrtletně

V á ž e n í  s p o l u o b č a n é ,
vypadá to, že zima se své vlády nechce vzdát bez boje a já 

už netrpělivě vyhlížím delší dny a více sluníčka, které nám 

všem na tvářích jistě vyloudí spoustu krásných úsměvů. 

Ve vedení obce jsem velice krátce, přesto mi některé věci 

udělaly radost. Jsem pyšný na část zastupitelů, kteří  

přijali svoji roli vážně a svědomitě. Na rozdíl od některých, 

kteří se hned na začátku volebního období odmítli  

na práci pro obec pod naším vedením podílet. Je otázkou, 

zda zastupitel, který se zúčastní jednoho veřejného zase-

dání ze čtyř, chce za peníze občanů pro městys opravdu  

pracovat.

Dnes to možná vypadá tak, že se v  obci nic neděje, ale 

není to tak. Jen musíme vše začínat od nuly a to chvilku 

trvá. Pokud máte jakékoliv připomínky a podněty, rád  

se s Vámi osobně potkám a popovídám si.

Jako důkaz, že nesedíme se založenýma rukama, mohu 

uvést například úspěšně zpracovanou žádost o dotaci 

v  programu regenerace, kdy na kompletní zpracování  

žádosti a získání všech závazných stanovisek bylo pou-

hých dvacet dní. Ač to vypadalo skoro beznadějně,  

protože k  podání žádosti nebylo bohužel rozpracováno 

nic, vše se podařilo a před pár dny přišla velice milá zpráva 

o přidělení dotace přesahující půl milionu korun. Některá 

z našich památek si tyto peníze určitě zaslouží. Další věc, 

která mě velice potěšila je 100% účast všech zástupců 

spolků na společné schůzce svolané především za úče-

lem vytvoření společného kulturního kalendáře akcí  

konaných v  roce 2023 v  Nových Dvorech. Schůzka  

proběhla velice příjemně a já chci touto cestou ještě  

jednou všem moc poděkovat za účast i aktivitu a věřím 

v plodnou spolupráci v následujícím období.

Není vše zalité sluncem a jsou i věci, které mě trápí. A to 

především nulová připravenost projektů minulého vedení, 

které je potřeba v našem městysi realizovat (např. oprava 

chodníků, osvětlení, památek, spojovacích silnic, řešení 

parkovacích stání atd.). Jen pro Vaši představu, dovést 

projekt od bodu nula do fáze stavebního povolení trvá 

v  ideálním případě 8 měsíců a to se bavíme o menších 

projektech. Teprve takto připraveni jsme schopni reago-

vat na současné dotační nabídky. Nyní by se například 

mohlo žádat o dotaci na obnovu chodníků až ve výši  

85% a 95% na opravu havarijního stavu střechy kostela  

sv. Martina.

Trochu si připadám jako stavbyvedoucí, co převzal stave-

niště, kde není započata žádná práce. A jak všichni dobře 

víme, stavět se musí na kvalitních základech, které jsou 

pod úrovní terénu a nejsou ihned vidět. Teprve po čase  

si začneme všímat rostoucího díla. Věřím, že to všichni 

pochopíme, dáte nám čas dokázat správnost našich  

rozhodnutí a společně stavbu dokončíme.

Aleš Němec

starosta městyse

Závěrem bych Vás všechny chtěl pozvat na Velikonoční koncert do kostela sv. Martina. 
Na hezký kulturní zážitek a společné setkání se budu těšit v pátek 7. dubna od 17 hodin. 

Přeji Vám krásné jarní dny plné sluníčka a optimismu.

Aleš Němec, starosta městyse

N O V I N Y
NOVODVORSKÉ
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Dne 7. 1. 2023 proběhla v našem městysy Tříkrálová sbírka, bylo vybráno 8 311 Kč. 
Poplatek za odpadové hospodářství činí 600 Kč/osobu/rok.
Poplatek za psa 80 Kč/rok a za každého druhého psa 200 Kč/rok.
Poplatky lze platit v hotovosti do pokladny úřadu městyse vždy v pondělí a ve středu v době od 8 hod do 11 hod  
a od 12:30 hod do 16 hod, anebo bankovním převodem na účet č. 2622161/0100. Variabilní symbol  napište číslo 
vašeho domu.
BIO odpad – první svoz ve čtvrtek 6. dubna, poslední svoz ve čtvrtek 30. listopadu. BIO odpad bude svážen střídavě 
s komunálním odpadem.
Svoz nebezpečného odpadu se uskuteční 19. dubna. Odpad dejte před své domy. Mezi nebezpečný odpad patří zbyt-
ky čistících prostředků z domácností, barvy, laky, ředidla, lepidla, veškerá elektronika.
Nebudou sváženy pneumatiky.  
„Sběrný dvůr“ je otevřen každou sobotu od 9 do 11 hodin. Do dvora můžete uložit např. starý nábytek, koberce, 
ledničky, televize, mikrovlnky, pračky, železo apod. Nepatří sem suť, stavební odpad, pneumatiky, nebezpečný  
odpad (např. plechovky od barev, ředidla …) plasty a sklo.
Výše vodného za 1 m3 - 64,39 Kč s DPH. 
Výše stočného za 1m3 - 64,19 Kč s DPH.

I N F O R M A C E  Ú Ř A D U  M Ě S T Y S E 

Přejeme všem našim občanům, kteří v měsíci dubnu, květnu a červnu slaví třeba 
svá prvá či případně již několikátá a co víc, třeba již v desetiletích vzpomínaná  
a slavená výročí svého narození, hodně zdraví, štěstí, lásky, hodně šťastných  
chvil v kruhu svých blízkých. 

ZM schválilo vyrovnaný rozpočet na rok 2023. Příjmy 
17 852 000 Kč, výdaje 16 830 942 Kč, financování - 1 021 058 Kč.

ZM schválilo žádosti spolků o dotace z rozpočtu městyse dle 
zákona 250/2000 Sb.: 

- ZO SENIOŘI, z. s. Nové Dvory ve výši 50 tis. Kč na zajištění 
kulturních a společenských akcí, ceny, občerstvení, hudbu, 
pronájem. 
- MS Mír Nové Dvory ve výši 20 tis. Kč na zazvěření honitby  
a rozvoj myslivosti, uspořádání Mysliveckého dne pro děti  
a rodiče. 
- AVZO Vodácký klub, z. s. Nové Dvory ve výši 20 tis. Kč na 
oslavy 40 let založení vodáckého klubu, propagaci vodáckého 
klubu. 
- ZPÍVANÁ, z. s. Nové Dvory ve výši 25 tis. Kč na poplatky 
OSA, výlepy plakátů, tisk plakátů a vstupenek, honoráře 
umělců. 

- SPOLEK pro Nové Dvory ve výši 50 tis. Kč na pořádání kul-
turních a společenských akcí v městysi a technické vybavení. 
- TJ SOKOL Nové Dvory ve výši 50 tis. Kč na zajištění revizí, 
nákup uhlí, el. energie, pořádání akcí pro děti a veřejnost, ná-
kup náčiní. 
- SK 1933 ČUS Nové Dvory, z. s. ve výši 50 tis. Kč na zajištění 
údržby sportovišť, doplnění vybavení pro jednotlivé sporty, 
zajištění pravidelné sportovní činnosti (tréninky, soutěže, 
sportovní dny). 
- SDH Nové Dvory ve výši 30 tis. Kč na zajištění akcí spolku: 
akce Sv. Florian-svátek hasičů, preventivně výchovná činnost 
pro ZŠ a MŠ, posezení s moravským vinařstvím, digitalizace 
arch. materiálů SDH, silvestrovské setkání.   

ZM schválilo podání žádosti o dotaci z programu 2023 pro 
poskytování dotací na podporu základních knihoven z roz-
počtu Středočeského kraje ze Středočeského Fondu kultury  
a obnovy památek.

O ČEM JEDNALO ZASTUPITELSTVO
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Vážení spoluobčané,
máme Nové Dvory rádi a chceme, aby se nám tu všem dobře 
žilo. Proto jsme do zastupitelstva městyse kandidovali. Aby se 
nám tu příjemně bydlelo, měli bychom k tomu všichni přispět 
každý svým dílem.

Podněty od spoluobčanů se nám tu množí a my se jimi musí-
me zabývat. Zároveň nám některé stížnosti nejsou lhostejné  
a ztotožňujeme se s nimi. 

Chceme zde zmínit nejčastější:
1. neprůchodné chodníky – parkováním ve vjezdech (např. 
vjezdy do vrat, garáží) omezujeme pohyb spoluobčanů, stá-
ním na zelených plochách a na silnicích porušujeme zákon  
o provozu na pozemních komunikacích 

2. zábor a pronájem obecních pozemků – využívání pozemku 
městyse bez platného povolení či souhlasu (např. dřevo slože-
né na obecním pozemku, odstavený vrak automobilu)

3. psí exkrementy – na chodnících, silnicích, polních a lesních 
cestách, na hřišti (např. exkrement na zeleni poblíž chodníku 
nebo cesty, kde se děti běžně pohybují)

4. odpadky a třídění odpadu – odpadky na chodnících a silni-
cích, vyhazování odpadků do nesprávných kontejnerů (např. 
sklo vyhozené do kontejneru na papír, porcelán do skla,  
komunální odpad do kontejnerů na plast)

5. zeleň zasahující ze soukromých pozemků do chodníku 
(např. větve přesahující plot mohou zranit chodce v obličeji)

6. nerespektování dopravního značení – např. ježdění  
„Višinkami“, výjezd v  protisměru od fotbalového hřiště  
na Havlíčkovu ulici (jednosměrný provoz), zajíždění k jídelně 
a MŠ zákazem vjezdu

Nechceme nikoho „kárat“. Věříme, že spoustu zmíněných 
bodů, můžeme odstranit tím, že si je uvědomíme.  Prosíme 
zamysleme se nad naším jednáním a snažme se být ohleduplní 
jak k našim sousedům, tak k prostředí, kde žijeme.  Například 
parkování před vjezdem u domu může ztížit průchod mamin-
ce s  kočárkem, nerozložené krabice nebo nesešlapané pet  
obaly ztěžují ostatním vyhodit odpad do kontejnerů, psí  
exkrementy na chodnících jsou vizitkou celé obce.

Neradi bychom investovali peníze na nového zaměstnance, 
který by po nás chodil uklízet. Raději bychom tyto peníze  
využili na důležitější věci (nové chodníky, osvětlení, funkční 
rozhlas). 

V otázce parkování a záborů obecního pozemku bychom vám 
rádi dali prostor sjednat nápravu do začátku letních prázdnin. 
Pokud potřebujete naši pomoc, obraťte se na nás a zkusíme 
společně najít vhodné řešení. 

Pojďme se tedy každý sám za sebe zamyslet, co můžeme dělat 
lépe. Věříme, že každý je důležitým článkem naší obce  
a společně můžeme přispět k hezčí a prosperující obci.

Aleš Němec a Lenka Najjar

ZM schválilo podání žádosti o dotaci z programu 2023 pro 
poskytování dotací z rozpočtu Středočeského kraje ze Středo-
českého Fondu podpory dobrovolných hasičů a složek IZS na 
kofinancování projektu nákupu věcných prostředků požární 
ochrany pro jednotku SDH Nové Dvory v maximální výši 
100 tis. Kč.  

ZM schválilo spoluúčast městyse ve výši 20 % z celkových 
uznatelných nákladů.

ZM schválilo Dodatek č. 20 ke Smlouvě č.:
S/100183/05324104/002/2006 na zajištění odvozu separované-
ho odpadu s firmou AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., 
Pražská 1321/38a, 102 00 Praha 10, provozovna Čáslav, Hejdof 
1666, 286 01 Čáslav, IČO 49356089.  

ZM schválilo Dodatek č. 18 ke Smlouvě č.:
S/100183/05324104/001/2006 na zajištění odvozu a uložení  
tuhého komunálního odpadu s firmou AVE CZ, odpadové 
hospodářství s.r.o., Pražská 1321/38a, 102 00 Praha 10, provo-
zovna Čáslav, Hejdof 1666, 286 01 Čáslav, IČO 49356089.                                                 

ZM schválilo pronájem části pozemku p. č. 1460 o výměře  
230 m2 za částku 41 400 Kč/rok firmě TANATECH s.r.o.,  

Lipnice 541/22, 594 01 Velké Meziříčí, IČO 04603664 na dobu 
určitou do 31.12.2023. 

ZM schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti s ČEZ DISTRIBUCE, a.s., k pozemkům p.č. 1478, 1479, 
1527, 1606 v k.ú. Nové Dvory.

ZM schválilo Příkazní smlouvu s EPRON – Consulting, s.r.o., 
o provedení dotačního managementu zamýšlené akce v rámci 
Operačního programu Životního prostředí 2021 – 2027,  
výzva 24.

ZM schválilo přijetí dotace z  Programu regenerace MPR  
a MPZ MK ČR ve výši 505 tis. Kč.

ZM schválilo navýšení dotace o 30 tis. Kč z rozpočtu městyse 
pro AVZO Vodáci.

ZM schválilo finanční příspěvek z rozpočtu městyse na pod-
poru Linky bezpečí ve výši 5 tis. Kč.

ZM schválilo finanční příspěvek z rozpočtu městyse na obno-
vu majetku městyse – sociální zázemí u fotbalového stadionu 
ve výši 52 213 Kč. 
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Štěstí. Co je štěstí? …

Jistě si každý z nás vybaví nezapomenutelný český film 
režiséra Martina Friče, ve kterém jsou dokonale vysti-
ženi účastníci školního prostředí. Každý z nás prošel 
nějakou školou a každý z nás si odnáší vzpomínky na 
studentská léta, ať pozitivní či negativní. Škola není 
pouze školou čtení, psaní a počítání, ale má především 
nepostradatelnou roli v ovlivňování a směrování lidské 
osobnosti. Nové Dvory mají to štěstí mít vlastní školu.  
A ne jenom tu základní, ale i mateřskou školu a školní 
jídelnu. Jedná se o ohromnou výsadu a výhodu, ale  
zároveň je tím dána i veliká zodpovědnost.

Děti mají v sobě přirozenou touhu a vnitřní motivaci  
se smysluplně učit, poznávat svět, učit se v souvislos-
tech. Zde je také třeba ke každému žákovi přistupovat 
individuálně a tím z každého žáka dostat maximum.  
K procesu učení patří samozřejmě i chyba, se kterou 
bychom měli umět pracovat. Děti by se neměly bát 
udělat chybu, i my je přeci děláme … důležité je, zdali se 
dokážeme z chyb poučit a posunout se dále. Samotnou 
vizi a směřování školy nastavuje její vedení, tuto vizi  
a představu o dění ve škole postrádám.

Učitelská profese není pouhá práce. Pro mnohé učitele 
se jedná o srdeční záležitost, kdy můžete pocítit lásku  
a vděčnost svých žáků a dětí. Na naší škole pracuje 
spousta dobrých pedagogů, u kterých jsem si jist,  
že svou profesi nevykonávají jako pouhé zaměstnání. 
Přesto se domnívám, že po organizační stránce  
a chodu školy máme co zlepšovat. Jsem pedagog  
a v minulosti jsem se pokoušel na některé nedostatky  
v činnosti školy upozorňovat. Jako běžný občan a rodič 
máte ovšem omezené možnosti působení na chod a 
činnost školy. Proto mě potěšilo, že v období distanční 
výuky byla brána v potaz má žádost o zavedení elek-
tronických žákovských knížek. Jiné podněty byly však 
přehlíženy.

Nyní se nacházím v roli zástupce zřizovatele školy  
a přebírám tím spoluodpovědnost za věci, které se  
v naší škole dějí. S vedením školy se snažíme být pravi-
delně v kontaktu, předkládáme mu naše náměty,  
postřehy a také “požadavky“. Naše pravomoci jsou však 
omezené. Organizace, chod a činnost školy je v kompe-
tenci pouze ředitele školy.

Někteří z vás jistě zaznamenali uzavření školní jídelny. 
Tato krizová situace nás velice znepokojila a v důsledku 
opravdu rozzlobila. Řešení této nešťastné situace bylo 
pouze v rukou vedení školy, my jsme důvěřovali, že  
bylo konáno maximum. V situaci, kdy nám reálně hrozi-
la zavřená školní jídelna již čtvrtý týden po jarních 
prázdninách, jsme rázně zakročili a dali jako zřizovatel 
pokyn k bezodkladnému vyřešení neúnosné situace,  
ze které i my vyvodíme pro vedení školy důsledky. Jak 
se ukázalo, když je vůle, je i cesta … .

V reakci na aktuální dění ve škole, vztahové problémy 
mezi žáky – pedagogy, jsme iniciovali bezodkladnou 
realizaci programů primární prevence a finančně jsme 
podpořili programy od organizace Prostor plus, které 
probíhají již od ledna. Dále jsme vznesli požadavek na 
zřízení pracovní pozice pro speciálního pedagoga školy 
a sdíleného školního psychologa. Na oba úvazky lze 
čerpat plnou finanční dotaci z operačního programu 
JAK základní školy a zřízení těchto specialistů by velice 
pomohlo potřebným žákům i samotným pedagogům. 
Dále požadujeme bezodkladné získání kvalifikačních 
předpokladů pro školního metodika prevence.

Jsme připraveni být škole oporou i nadále, jelikož  
vzájemná spolupráce a důvěra je zcela zásadní.

Věřím, že se nám podaří vytvořit vzájemnou spolupráci 
a budeme ze strany školy vnímáni jako partner a ne 
opozice. Vše co děláme je pouze pro dobro dětí, žáků  
a odpovědně pracujících pedagogů. Vytvořme tedy 
dobré jméno škole a připravme sebevědomé a samo-
statné “děti - žáky“ na život.

Závěrem použiji větu, kterou jsem měl možnost  
vyslechnout a plně se s ní ztotožňuji:

JAKÝ JE ZŘIZOVATEL ŠKOLY, TAKOVÝ JE ŘEDITEL 
ŠKOLY – JAKÝ JE ŘEDITEL, TAKOVÝ JE UČITEL – JAKÝ 
JE UČITEL, TAKOVÝ JE ŽÁK – JAKÝ JE ŽÁK, TAKOVÁ 
JE SPOKOJENOST RODIČŮ SE ZŘIZOVATELEM ŠKOLY.

Jedná se o uzavřený kruh a my si tuto spoluodpověd-
nost uvědomujeme. Jsme jeho počátkem.

Pavel Vaško
Místostarosta městyse Nové Dvory

ŠKOLA ZÁKLAD ŽIVOTA
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Milí občané,

chtěl bych vám touto cestou představit mobilní aplikací V OBRAZE od společnosti Galileo Corporation, která je tvůrcem  
našich webových stránek.

Hlavním účelem aplikace je poskytnout našim občanům důležitá oznámení, informace, novinky, pozvánky na připravované 
akce a díky rozcestníku i spoustu dalších informací a rychlé přesměrování na požadované informace. To vše je založeno  
na unikátním ekosystému s automatickým propojením informací z jednoho webového systému do mobilu občana. Aplikace 
nevyžaduje žádnou registraci uživatele a nesbírá osobní data. Notifikace jsou automatické.

Do našeho rozcestníku jsme zadali sekce a tím rychlý přístup na:
· Úřední desku · Vyhlášky městyse · Kontakty městyse · ZŠ a MŠ
· Novodvorské noviny · Zdravotní středisko · Místní poplatky · Zápisy z veřejných zasedání
· Formuláře ke stažení · Webové stránky městyse

Součástí aplikace je i KALENDÁŘ, do kterého již vkládáme informace o plánovaných akcích. Nic vám tedy neuteče a můžete si 
s předstihem plánovat osobní program. Po rozkliknutí (barevnou tečkou) označeného dne se vám zobrazí název plánované 
akce a krátké informace + samotná pozvánka na akci (pokud pořadatel zašle ke vložení). Za mě je to super! 

Mám též velikou radost, že se nám poda-
řilo ve spolupráci se VŠEMI místními 
spolky vytvořit KALENDÁŘ AKCÍ, kte-
rý slouží jako základní přehled pořáda-
ných akcí v městysi. Děkuji všem spol-
kům a jejich zástupcům!!! Tento kalendář 
je již součástí těchto novin a najdete zde 
akce plánované od března do srpna 2023. 
Druhá část kalendáře, září–prosinec, 
bude připravena během letních prázd-
nin, aby byly připravované akce aktuální 
a beze změn.

Zpět k aplikaci … vyzkoušejte naši apli-
kaci a buďte V OBRAZE. Naše telefony 
jsou různými aplikacemi přehlceny, ale 
tato dává smysl – je o vašem místě kde 
žijete. Je to velice jednoduché. Jedinou 
podmínkou je vlastnit chytrý telefon 
nebo tablet s operačním systémem  
Android nebo iOS.

Buďme V OBRAZE! Pavel Vaško                                                                                  
Místostarosta městyse Nové Dvory

BUĎME V OBRAZE!
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Vážení, rád bych zrekapituloval dění posledních několika  
měsíců, kterými jsme společně prošli. 

Volby do zastupitelstev proběhly 23.–24. 9. Ustavující zastupi-
telstvo bylo nakonec svoláno 24. 10., tedy těsně před posled-
ním možným termínem, který umožňuje zákon.

Vedení městyse začalo řešit problémy, které se zdály jako nej-
palčivější. V ten moment to bylo několik zastupitelstev řešené 
osvětlení a jeho spínání v nesmyslných hodinách, naopak  
tma v hodinách ranních. Celkem je obec rozdělena na 3 okru-
hy. V  Bažantnici byl vyměněn spínací prvek, v  Havlíčkově  
ulici seřízeny časy spínání, v nově zbudovaných ulicích byla 
podána reklamace na dílo. Interval spínání osvětlení nebyl 
nastaven.  

Dlouhodobá nemoc jednoho ze zaměstnanců městyse zpoma-
lovala činnost úřadu. Vedení se podařilo získat kontakt  
na paní, která úřad z minulosti zná a byla ochotná nastoupit 
na záskok. Začali jsme se věnovat dotačním titulům a získali 
jsme informace z MAS Lípa, že v rámci IROP je možné podat 
do konce března žádost na obnovu kulturních památek. Měli 
bychom tak reálně velkou šanci získat 5 milionů při spoluú-
časti 5% na opravu báně kostela sv. Martina, která je v havarij-
ním stavu. Báň kostela je vyrobena z  dřevěných šindelů.  
Šindely jsou děravé a do střechy zatéká. Základním předpo-
kladem pro velkou část dotací je projekt. I přes to, že se o stavu 
báně dlouhodobě ví, narazili jsme na to, že i přes strategický 
plán městyse, který počítá s obnovou báně v roce 2022 není 
vůbec nic připraveno. Zpracování projektu je na více než  
8 měsíců intenzivní práce. A takto je to tady se vším. Není 

připraveno vůbec nic na žádnou další akci, a to ani na akci 
plně v režii městyse. Pokud se bavíme o možnostech získávat 
dotace, samotná žádost musí být zpravidla podložena projek-
tem či studií, kalkulací, často i stanovisky dotčených orgánů. 
Při situaci, kdy je otevřena výzva, která trvá jen pár měsíců, 
není časově možné stihnout celý proces přípravy projektu. 
Proto je nutné projekty připravit dopředu, a hlavně si stanovit 
nějakou koncepci – plán. Na aktualizaci strategického plánu 
jsme již začali pracovat. Oslovili jsme společnost CETIN,  
která vlastní telekomunikační síť v  obci, aby se zapojila do  
diskuse s ohledem na budoucí plánované akce. Komunikace  
je velmi pružná, během pár dní proběhla schůzka. CETIN 
dělá modernizace svých sítí zpravidla vždy před rekonstrukcí 
silnic/chodníků a na svoje náklady, kabely se ukládají  
do chodníků. Musí být však osloven a k akci přizván. V aktu-
álním stavu, kdy je většina povrchů ulic již vyměněna nabízí 
CETIN alespoň výměnu nadzemního vedení za optické.  
Aktuálně se zpracovává studie proveditelnosti projektu,  
následně půjde projekt na odsouhlasení vedení CETINU.  
Pokud by se to povedlo, znamenalo by to rychlejší a stabilnější 
přípojky tam, kde je to technicky možné. Škoda jen, že se to 
neřešilo při rekonstrukcích a v nových lokalitách, už jsme tam 
mohli být bez telefonních sloupů a s přípojkami. Vedení měs-
tyse také začalo podnikat kroky ke změně některých nebyto-
vých prostor na bytové. Jedná se zejména o ty prostory, které 
byly dříve pronajímány jako bytové a jsou aktuálně prázdné. 
Věřím, že se vše rozjíždí správným směrem. 
 

Ing. Jiří Žíla
 zastupitel

CO SE V MĚSTYSI DĚJE A NEDĚJE

Nepříliš šťastná rodina (S. Lapena) - Manželé Merto-
novi byli brutálně zabiti pár hodin poté, co přivítali na 
velikonoční nedělní večeři své tři dospělé děti. Ty jejich 
smrt pochopitelně těžce nesou. Nebo ne? Na každého  
z nich čeká pohádkové dědictví. Svého náladového 
otce nesnášeli a netečná matka se jich nikdy nezastala. 
Na jednoho z nich to bylo možná už příliš. Ale na koho? 

Je-li váš sourozenec vrah, chtěli byste to nejspíš  
vědět...

Životice (K. Lednická) - Malá vesnice uprostřed Těšín-
ského Slezska, po Mnichovu zabrána Polskem, po 1. září 
1939 se jako dobyté území stává součástí Říše. Během 
války zde panovaly zcela jiné poměry než v protektorá-

NOVÉ KNIHY V KNIHOVNĚ
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tu. Probíhala tu největší germanizační akce v Evropě. 
Kdo se nepodvolil, byl vysídlen nebo skončil v lágru. 
Účast na veřejných popravách byla povinná. Stanný 
soud zasedal téměř nepřetržitě – často přímo v bloku 
smrti nedalekého koncentračního tábora Osvětim… 
Kniha psaná dle vyprávění pamětníků.

Jako stín (H. Fieldsová) - Edinburské kriminální oddě-
lení má plné ruce práce s případem únosce, kterého 
svědci popisují spíš jako stín než jako opravdového člo-
věka. Vyšetřovací tým se proto rozrůstá o osobitou 
americkou forenzní psycholožku Connie Woolwineovou 
a londýnského inspektora Brodieho Baardu. Společně 
se vydávají po stopách narušeného pachatele. Podaří 
se jim zabránit tomu, aby podivný muž uvrhl do noční 
můry další nevinné oběti?

Ledová princezna (C. Läckberg) - V přímořském měs-
tečku Fjällbacka je nalezena ve vaně mrtvá žena. Smrt 
této krásné a bohaté ženy zasáhne i její dávnou přítel-

kyni z dětství, spisovatelku Eriku Falckovou. Tragická 
smrt Alexandry je nejprve označována za sebevraždu, 
brzy se však ukáže, že šlo o vraždu. Erika pomáhá ve 
vyšetřování místnímu detektivovi Patriku Hedströmovi. 
Pátráním v Alexandřině tajuplné minulosti se odhalí 
skutečnosti, které měly raději zůstat neodhaleny.

Slepá ulička (J. Fieldingová) - Uprostřed dusné čer-
vencové noci bude někdo v nenápadné slepé uličce  
zastřelen. Ale kdo? Maggie, manželka Craiga, který  
nedokáže naplnit její očekávání? Nebo Nick, uznávaný 
onkolog, či jeho žena Dani, úspěšná zubařka? A co  
Julia, starší vdova, ke které se nedávno nastěhoval 
problémový vnuk? Olivia s manželem Seanem? On  
nedávno přišel o práci v reklamce, má depresi a hodně 
pije. Novomanželé Aiden a Heidi? Jejich manželství  
je v krizi kvůli Aidenově dominantní matce…

Mgr. Jolana Hrušková

Začal nám nový rok 2023 a s jeho nástu-
pem začínáme plnit úkoly, které jsme si na-
plánovali. 

Prioritní skupinou dětí v mateřské škole 
jsou předškoláci, tedy děti s povinnou 
předškolní docházkou. Právě pro ně jsme 
iniciovali ve spolupráci se základní školou 

projekt nazvaný „škola nanečisto“. Jedná se o šest vyučovacích 
hodin přímo v budově základní školy, které proběhnout  
v období měsíce ledna – března. Vedením tohoto projektu byla 
pověřena Mgr. J. Smejkalová, která bude děti učit v první  
třídě. Sledujeme jím několik cílů – seznámit děti s prostředím 
školy, s novým pedagogem, upřesnit dítěti představy o škol-
ním vyučování, poznat budoucí spolužáky a usnadnit dítěti 
přechod z mateřské školy do školy základní. Z reakcí dětí  
je vidět, že se jim toto vyučování líbí. Vracejí se do MŠ plné 
nových zážitků, o které se potřebují následně podělit. Věříme, 
že toto setkávání bude mít pozitivní význam nejen pro děti, 
ale bude přínosné i pro jejich rodiče. V minulém čísle jsme se 
pochlubili novým vybavením naší školky – a to interaktivní 
sestavou Pomocníček 65“. Vzdělávání s touto technikou je pro 
děti zábavné a dostatečně motivující. Využíváme ji i při odpo-
ledních zájmových činnostech k individuálnímu vzdělávání 
některých dětí. Opět pokračuje naše spolupráce se spolkem 
seniorů, pro který jsme realizovali vystoupení v rámci maso-
pustního posezení a svátku MDŽ. Každý školní rok se snaží-
me obohatit různými projekty, zajímavými vzdělávacími  
programy a divadelními představeními. V lednu shlédly děti 
hned dvě pohádky. Pražské Divadlo Koloběžka k nám přijelo 

s Kuchařskou pohádkou a loutkoherečka I. Bílková, rovněž  
z Prahy, zahrála dětem moderní úpravu klasické pohádky 
Dvanáct měsíčků. V únoru nás navštívil mini cirkus se zvířát-
ky a kouzelníkem. Předškoláci pokračují v návštěvách  
edukačních programů v GASK v Kutné Hoře. V únoru  
se zúčastnili projektu „Sněží, sněží“, v březnu je čeká téma 
„Jaro už je tu“, v květnu „Lásky čas“ a červnové téma má název 
„Jazz jde Gaskem“.

Během jarních prázdnin proběhlo v MŠ malování prostor 
herny, třídy, šatny dětí a vstupní chodby. Realizace dalších 
úprav je naplánována na období letních prázdnin, kdy bude 
školka uzavřena. O letních prázdninách bude zprovozněna 
do pátku 14. července.

Zápis do mateřské školy proběhne 

ve čtvrtek 4. 5. a v pátek 5. 5. 2023 v budově 

mateřské školy vždy od 10.00 do 11.30 hodin. 

Žádost o přijetí dítěte je k dispozici 

přímo v MŠ nebo na webových stránkách 

základní školy (MŠ – informace).

Eva Procházková

MATEŘSKÁ ŠKOLA MAŠINKA 
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Poslední naší akcí v roce 2022 se stalo vánoční posezení dne 15. 12. 2022 v restauraci U Hájků. K dobré náladě nám zahrál  
B. Ryšánek s kterým jsme si zazpívali a někteří si i zatančili. Mezi nás také přišel starosta Aleš Němec a místostarosta Pavel 
Vaško. Společně jsme si popřáli vše nejlepší, hodně zdraví a úspěchů v Novém roce 2023.

Jiří Rajdl, předseda

Z ČINNOSTI ZO SENIOŘI ČR, Z. S. NOVÉ DVORY   

VÁNOČNÍ POSEZENÍ
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Činnost naší organizace v roce 2023 měla být zahájena Tříkrálovým posezením. Z důvodu vysoké nemocnosti našich členů, 
tuto akci jsme neuskutečnili. O to dlouho očekávané Masopustní posezení se nám vydařilo, zejména díky vystoupení dětí 
z Mateřské školy v Nových Dvorech. Děti za své vystoupení od nás dostaly sladkou odměnu a paní učitelky kytičku a poděko-
vání za přípravu dětí na vystoupení.   

Jiří Rajdl, předseda

MASOPUST
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V úterý 7. března 2023 jsme společně oslavili Mezinárodní den žen v restauraci U Hájků. V úvodu vystoupily děti z Mateřské 
školy v Nových Dvorech s pohádkou O Palečkovi. Po jejich vystoupení jsme ženám předali kytičku s přáním k jejich svátku. 
Také mezi nás zavítal starosta a místostarosta městyse, kteří přítomným ženám také předali kytičku s přáním k tomuto svátku. 
Pan starosta přítomné informoval o možnosti získání dotace z projektu Nová zelená úsporám LIGHT a možnosti pomoci při 
získání této dotace ze strany úřadu městyse. Na závěr zahrál k dobré náladě Vašek Bílek na harmoniku.

 
 Jiří Rajdl, předseda 

OSLAVA MEZINÁRODNÍHO DNE ŽEN
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PLÁN AKCÍ NA ROK 2023 ZO SENIOŘI, Z.S. NOVÉ DVORY

4. dubna – VELIKONOČNÍ POSEZENÍ od 15 hodin – restaurace U Hájků
18. května – návštěva trhu v Čáslavi, zahradnictví HORTYS a STARKL raz v 9:30 hodin
25. května  – BOWLING  od 16 hodin – Zámecká restaurace
27. května – DEN STAROKLADRUBSKÉHO KONĚ - návštěva hřebčína v Kladrubech nad Labem
24. června  – SOUSEDSKÉ POSEZENÍ od 14:30 hodin – Zámecká restaurace

Leden 2023 nás překvapil rýmově a kašlavě, takže cvi-

čení jsme začali až v pondělí 16. 1. žákyně a ženy, v úterý 

17. 1. malé děti a zdrávko. Už jsme se na sebe i na cviče-

ní všichni těšili, a tak jsme opožděný nový rok vítali  

cvičením radostně. Dále cvičíme podle cvičebního  

rozvrhu. Pondělí žákyně 17–18 hod., ženy 18:30 - 19:30 

hod., úterý děti od 3 let 17-18, zdrávko 18:30-19:30 hod.  

Cvičitelky s platným cvičitelský průkazem Lenka  

Kratochvílová, Ing. Zdena Zelená.

A jelikož v pondělí 20. 2. 2023 začínaly dětem jarní 

prázdniny, a tak jsme místo cvičení šli na vycházku.  

Kolem Klejnárky ke kalovkám, tam jsme postavili  

domečky pro skřítka Mecháčka. Oborou a kolem kalo-

vek jsme cestou pověsili lojové koule pro ptáčky, podí-

vali jsme se k bývalému mostu, přes který jezdil vláček  

řepáček z hlavního nádraží Kutná Hora do cukrovaru  

a v řepné kampani vozil tudy řepu ke zpracování  

do cukrovaru. Na hřišti jsme se sklouzli po skluzavce,  

a potěšilo nás lízátko za odměnu. Počasí nám přálo,  

vycházka byla super. Sraz byl u šaten sokolovny  

ve 14 hod. ukončení na hřišti v 16:30 hod. Účast byla 

podle možností dobrá (pracující dospěláci se zúčastnit 

nemohli, některé děti byly různě na prázdninách),  

14 členů Sokola, 6 účastníků z řad veřejnosti a celkem 

jsme dohromady ušli 64 km (20 účastníků krát 3,2 km = 

64 km). Naší další akcí i pro příznivce vítání jara z řad 

veřejnosti byla v neděli 26.3. = Smrtná neděle. Vynesli 

jsme figurínu zimy ze vsi a přinesli ozdobené líto do vsi. 

Lenka Kratochvílová

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL NOVÉ DVORY
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Ani jsme se nestačili rozkoukat a pomalu máme čtvrtletí. 

Ale ještě, než začal rok 2023, sešli jsme se na tradičním 

Silvestrovském setkání v klubovně hasičské zbrojnice. Je 

to už 15 let, co se scházíme o 16 hodině k posezení. Díky 

všem, kdo letos dorazili. O den dříve jsme měli krátkou 

schůzku s  nově zvoleným starostou městyse Alešem 

Němcem a místostarostou Pavlem Vaškem, kdy jsme je 

v  naší zbrojnici seznámili s  činností JSDHO, organizací, 

našimi povinnostmi vůči zákonu o Požární ochraně a také 

o činnosti spolku SDH. Z původně krátkého sezení vyústi-

lo plodné tříhodinové jednání. 

Jak na nový rok, tak po celý rok se říká, a my si klademe 

otázku, kdy bude první výjezd. Ten na sebe nenechal 

dlouho čekat. V pondělí 2. 1 . 2023 v 11.09 hod byl vyhlášen 

poplach na technickou pomoc – odstranění nebezpeč-

ných stavů – tak zní správný název v požární terminologii. 

Vyjeli jsme k rybníku u zámku Kačina, kde došlo k úhynu 

ryb. Na místo vyjela T815 CAS32, posádka 1+2, na  

místě zasahoval HZS Kutná Hora. Na místě se vyčkalo  

do příjezdu Laboratoře Kamenice a poté jsme se vrátili  

na základnu. 

Další výjezd proběhl v sobotu 7. 1. 2023 ve 4.46 hod na 

požár v bývalém areálu Avia v Kutné Hoře. Zde jsme vyjeli 

opět s T815 1+3 a DA  Renault M. 1+2. Návrat na základnu 

a nahlášení připravenosti na OPIS v  5.52 hod. U požáru 

s námi byl HZS Kutná Hora a JSDHO Malín.

Hned v neděli 8. 1. 2023 ve 20.53 hod jsme vyjeli na Kaňk, 

na požár podkroví rodinného domu, na místě jsme se po-

tkali se stejnými jednotkami, jako v předchozí den. Od nás 

byla u zásahu T815 CAS32 a družstvo 1+3.

V pátek 20. 1. 2023 jsme jeli do Benešova pro motorovou 

pilu, kterou jsme získali převodem od HZS Stř. kraje a bude 

ve výbavě DA Renault Master. Tím zvýšíme akceschop-

nost, protože můžeme vyjíždět s oběma vozidly na různé 

události. A „píliti“ nezávisle na sobě. 

Recykluj s  hasiči, to je také naše dlouholetá aktivita  

a 24. 1. 2023 jsme přichystali odvoz elektroodpadu. Jen 

bych rád touto cestou upozornil, že firma, která elektrood-

pad odebírá, odváží pouze kompletní elektrospotřebiče. 

Tak pokud někdo např. přiveze ledničku bez kompresoru, 

jsou problémy ji likvidovat. 

Na první únorový poplach jsme vyjížděli 4. 2. 2023 ve 3.55 

hod na odstranění stromu na komunikaci u Libuše smě-

rem na Rohozec. Vyjeli jsme s  T815 s  družstvem 1+2.  

Po náročném rozřezání, odstranění a úklidu vozovky jsme 

se vrátili na základnu v 5.55 hod. No byl to pěkný strom. 

Další vjezd jsme měli 8. 2. 2023 ve 22.33 na údajný požár 

rodinného domu v Habrkovicích, ze kterého se vyklubal 

požár popelnice. Naše jednotka byla po cestě odvolána, 

T815 (1+3). 

Výroční valná hromada SDH v pořadí 141. se uskutečnila 

10. 2. 2023 v klubovně hasičské zbrojnice. Přivítali jsme na 

ni hosty zástupce Okresního sdružení hasičů Kutná Hora 

Jirku Littmana a Pavla Vaška, místostarostu městyse. 

Zhodnotili jsme uplynulý rok, nastínili plány na rok 2023, 

seznámili se s  hospodařením sboru, činností výjezdové 

jednotky, bylo poděkováno členům za jejich práci a hlavně 

předána vyznamenání, které jsme původně chtěli předat 

při oslavách 140 výročí SDH. 

V pátek 17. 2. 2023 ve 20.34 hod byla naše JPO vyslána  

na technickou pomoc - odstranění stromu ve vozovce. 

Tentokrát jsme to neměli daleko, stromy v  silnici byly  

v  Nových Dvorech za bývalým cukrovarem směrem  

na Kuchyňku. Zde zasahoval HZS Kutná Hora, my jsme 

pomohli s řízením dopravy a úklidem vozovky (T815 1+3). 

Návrat ve 21.20 hod. 

V úterý 21. 2. 2023 jsme byli požádáni vedením městyse  

o pomoc s  odvozem betonového sloupu z  Havlíčkovy  

ulice, kde došlo k poškození při otáčení vozidla. Sloup byl 

naložen na přívěsný vozík a pomocí DA Renault Master 

převezen na dvůr úřadu. 

Nejen hasičinou živ je člověk, a proto jsme 4. 3. 2023  

vyrazili na exkurzi a posezení do Pivovaru Tupadly – vřele  

doporučujeme návštěvu, dobré pivo a výborný tatarák 

tam mají. A přišel 8.březen, svátek MDŽ. Tak jsme s panem 

starostou sboru navštívili naše členky a předali kytičku  

a něco na zub. Poslední akcí kulturního rázu byl ples  

hasičského okrsku č. 2 v Malíně 10. 3. 2023. Přestože byl 

zajištěn svoz a rozvoz autobusem, moc novodvoráků tam 

nebylo. Ale ples byl vyprodaný během chvíle a povedl se. 

Kdo byl, tak ví. 

Do konce března máme v plánu posezení s vínem, které 

bude v  pátek 24. 3. Už víme, že nás čeká 15 vzorečků.  

A jaká budou? Tak o tom příště. 

   

 Jaroslav Dušek

CO JSTE HASIČI…
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Spolek pro Nové Dvory vás tímto srdečně zve na tradiční  
Filipojakubskou noc. Letos pro Vás připravujeme ve spoluprá-
ci s MŠ Mašinka pohádkový příběh s názvem „Létání zakázá-
no“. Příběhem Vás budou provázet pohádkové postavy, které 
se bez pomoci dětí ani tentokrát neobejdou. Akce proběhne na 
fotbalovém hřišti a v jeho okolí. Pohádkový příběh odstartuje 
v 17:00 a možná dorazí i Sherlock Holmes.

V průběhu akce bude otevřený kiosek. Po zapálení ohňů bude-
te mít opět možnost si opéct donesené špekáčky.

Iva Mierva za Spolek pro Nové Dvory

SPOLEK PRO NOVÉ DVORY 
FILIPOJAKUBSKÁ NOC – 30. DUBNA

Jedeme dál!

V pátek 31. 3. se v restauraci U Hájků konala jubilejní  
70. Zpívaná, tentokrát vystoupili místní muzikanti  
Honza Ingr a Zdeněk Vřešťál. Představili své společné 
album Chata pod borovicí, zahráli z něj několik novinek, 
a kromě jiných zazněly také písničky od skupin Nerez  
a Neřež, jejichž jsem dlouholetým členem. Každý divák 
od nás dostal malý dárek. Jak už titulek tohoto článku 
napovídá, Zpívaná pokračuje dál. V pátek 28. dubna  
zahraje vynikající bluegrassová skupina Falešná karta, 
kterou doplní místní muzikanti z kapely Hluchý jak  
pařez. Jarní část Zpívané končí koncertem v pátek  
12. května, kdy U Hájků zahraje Franta Kasl Band, ale 
především Jaroslav Samson Lenk. Naše aktivity může-
te sledovat i na webových stránkách Městyse Nové 
Dvory. Proto už možná znáte i náš další program. V létě 
se v sobotu 26. srpna rozloučíme s prázdninami akcí, 
kterou jsme nazvali Minifest a kterou připravujeme  
ve spolupráci s Městysem Nové Dvory. Vystoupí písnič-
káři a známé countryové a folkové skupiny. Program 
Minifestu právě dokončujeme a budeme vás o něm  
informovat.

Podzimní část Zpívané v Nových Dvorech začíná  
v pátek 22. září, kdy U Hájků zahraje legendární český 
písničkář Vladimír Merta! Jeho hosty bude kolínská 
skupina Los Utřinos. Na říjen jsme připravili folkové 
hody – v pátek 27. října zahraje brněnská kapela Přístav 
a hlavními hosty Zpívané bude skupina Neřež Trio.  
Na listopad jsme pro vás připravili dámský večírek – 
možná si ještě pamatujete na vystoupení dívčí skupiny 
Berušky na Vesnickém festivalu v Nových Dvorech.  
Z dívek jsou mladé dámy a z Berušek se staly Ladybirds 
- což je to samé, ale „světovější“ - dívky totiž vystupují 
s velkým úspěchem po celé Evropě. Nenechte si ujít!!!  
V prosinci se Zpívaná nekoná v pátek, ale až v neděli  
3. prosince odpoledne, kdy vystoupí slavní Nezmaři, 
tentokrát s adventním programem, který bude doplněn 
adventními trhy. Letošní Zpívanou uzavřeme tradiční 
Štěpánskou U Hájků 26. prosince. Bude to již 77. Zpíva-
ná a já na tomto místě musím s radostí konstatovat,  
že Zpívaná jede dál především díky vám, našim věrným 
divákům. Zachovejte nám přízeň i nadále. Děkujeme!                                                                

Zdeněk Vřešťál za Zpívaná, z.s.

ZPÍVANÁ
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Historie Dne Země začala v roce 1969, kdy mírový aktivis-
ta  John McConnell  navrhl na konferenci  UNESCO  v  San 
Franciscu, aby byl stanoven den, který bude věnován Zemi   
a konceptu míru a jako datum navrhl 21. březen, jako den,  
kdy je stejná délka dne i noci jak na severní, tak na jižní polo-
kouli. McConnel vytvořil také vlajku Dne Země.  Tento den 
byl později potvrzen v prohlášení, které sepsal McConnell  
a podepsal generální tajemník OSN U Thant. O měsíc později 
navrhl americký senátor Gaylord Nelson, aby 22. dubna 1970 
proběhla celonárodní environmentální vzdělávací akce. Jako 
národní koordinátor byl stanoven Denis Hayes. Nelson  
s Hayesem se shodli na to, že se akce bude nazývat „Den 
Země“. Nelson později za svoji práci dostal  prezidentskou  
medaili svobody.  První Den Země proběhl pouze ve  Spoje-
ných státech, v dalších letech Denis Hayes rozšířil tuto akci  

i do dalších zemí. Od roku 1971 začala Den Země organizovat 
OSN. V roce  1990  se k Americe připojil i zbytek světa  
a 22. duben se stal Mezinárodním dnem Země. Od roku 
1990 se Den Země slaví také v České republice. Jednou z prv-
ních oslav byl studentský happening s Matkou Země a Blanic-
kými rytíři, kteří byli zváni, aby pomohli Zemi od odpadů, 
klimatických změn a přebujelého konzumerismu. Organizo-
vala česko-americká Earthlinks Foundation. Dnes slaví Den 
Země víc než miliarda lidí ve více než 193 státech světa a stal 
se tak největším sekulárním svátkem, do kterého jsou zapoje-
ní lidé společně bez ohledu na původ, víru či národnost. 

Zdroj: wikipedie
  

Eva Dítětová

MEZINÁRODNÍ DEN ZEMĚ 

Neoficiální vlajka Dne Země od Johna McConnella používá The Blue Marble - snímek Země z Apolla 17.
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Ukliďme 

Nové Dvory 

1. dubna 2023 
Sejdeme se v 9:00 hodin 

u fotbalového hřiště 
Pytle a rukavice zajištěny, 

nezapomeňte na pevnou obuv! 

Starosta - Aleš Němec 

725 021 540 
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Velikonoční nádivka nebo také hlavička je pokrm s dlou-
holetou historií. Podle tradice by se měla péct na Bílou 
sobotu. Nádivka byla obvykle prvním masovým jídlem, 
které se konzumovalo po skončení přísného velikonoč-
ního půstu. Možná i to je jeden z  důvodů její velké  
oblíbenosti. Správně připravená nádivka z  poctivých 
surovin je doslova kulinářský zážitek – na povrchu  
křupavá a uvnitř krásně vláčná. Poctivá velikonoční  
nádivka rozhodně není nic dietního. Patří do ní maso, 
pečivo, vajíčka, mléko, bylinky a zelené listy. 

Potřebujeme 5 ks rohlíků, 5 ks vajec, 2 dcl mléka,  
250 g libového uzeného masa, 2 hrsti nasekaných  
bylinek (petrželka, pažitka, jarní cibulka, mladé kopřivy), 
sůl, pepř.

Maso uvaříme a nakrájíme na malé kostičky. Rohlíky  
nakrájíme na kostičky a namočíme v  mléce. Přidáme 
vejce, maso, bylinky a koření a důkladně promícháme. 
Pečeme v pekáčku při 180 stupních.

DOBROU CHUŤ

VELIKONOCE UŽ JSOU TADY, 
PŘEJEME VÁM VŠICHNI DOHROMADY 

BOHATOU POMLÁZKU A HODNĚ ŠTĚSTÍ, 
HLANĚ VŠAK RADOST,  JEŽ JARO VĚŠTÍ.

VESELÉ VELIKONOCE PŘEJE REDAKČNÍ RADA

Milé čtenářky, milí čtenáři, připravili jsme pro Vás Novodvorské noviny, ve kterých vás opět informujeme  
o nejdůležitějších zajímavostech a událostech, které se staly a které se teprve stanou. Nově pro Vás připravilo  
vedení městyse spolu se spolky městyse plán kulturních akcí, který je přílohou tohoto čísla. Chci opět poděkovat 
všem autorům, kteří poslali články, protože bez nich by noviny nebyly a děkuji i vám všem, kteří rádi čtete naše 
noviny, protože bez Vás by noviny neměly smysl. 

Eva Dítětová, šéfredaktorka



Veškeré informace o dění v Městysi Nové Dvory je možné si přečíst na www.novedvory.cz
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